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Erkezett :

Írásbeli kérdé s

Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„A póluskórházi pályázatból kimaradt intézmények reménykedhetnek e további EU- s

pályázati lehetőségekben?” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtan i

Dr. Székely Tamás, egészségügyi miniszter úrhoz . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Sajnos azt kell mondanom, hogy a pólusprogrammal kapcsolatban benyújtott írásbel i
kérdésemre adott válasza egyáltalán nem nyugtatott meg.

Az a megfogalmazás rendkívül jól hangzik, hogy a TIOP 2 .2.7. Infrastruktúrafejleszté s
az egészségpólusokban c . konstrukció a hazai egészségügyi szakellátás csúcsán áll ó
egyetemek és kiemelt csúcsintézmények infrastruktúrafejlesztését, valamint a szakellátás i
struktúra átalakítását, a magas progresszivitású ellátás modernizációját kívánja szolgálni .
Csak ebbe nem kevés hiba csúszott. Először is ezek a fejlesztések óriási egyetlenségeke t
szülnek, amelyet a későbbiekben kiírásra kerülő EU-s pályázatok már nem tudnak
kompenzálni . Másrészt olyan egymás tőszomszédságában lévő egészségügyi intézmények
kapnak támogatást, amely egyes kistérségek egészségügyi ellátórendszerének fejl ődését
indokolatlanul el őnyben részesíti más térségekkel szemben. Itt gondolok elsősorban Debrecen
és Nyíregyháza, valamint Pécs és Kaposvár együttes fejlesztésére . Viszont ilyen távolból i s
csak üdvözölni tudom Miskolc fejlesztését.

Végképp nem értem a Nyugat-dunántúli régió megítélésének módját . Itt nincs orvosegyetem ,
nem csak egyetlen csúcsintézmény létezik, Győrött, Zalaegerszegen és Szombathelyen is van
magas progresszivitású ellátás, amely rászolgált volna a fejlesztésre, a modernizációra .
Gondolok Zalaegerszegen a szívsebészetre és a kardiológiára, Szombathelyen az
onkoradiológiára, a mellkassebészetre, a regionális ellátásból 2007 . április 1-jétől kiebrudal t
idegsebészetre, haematológiára, a gyermek onkohaematológiára és az arc-, állcsont- és
száj sebészetre . Mert ez utóbbiak továbbra is el kell, hogy lássák a megyén túli betegeket TV K
nélkül, mert máshol nem fogadják őket. Győr csak néhány szakmában tölti be csak a
regionális csúcsintézmény szerepet, amely els ősorban az égéssebészetet, az érsebészetet, a
traumatológiát, az idegsebészetet és néhány gyermekgyógyászati szubspecialitást érint . De
Győr periférikus fekvése miatt a felsorolt szakmákban már most sem tölti be a regionáli s
csúcsintézmény szerepét. A Szombathelyi Perinatalis Intenzív Centrum ma már csak megye i
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betegellátásra van kárhoztatva, ugyanakkor sok beteget kapunk a soproni kistérségből . A
haematológiai csillagos HBCS-éink a pécsi orvoskarral azonos szinten vannak, mégis csak a
Vas megyei betegek ellátására kaptunk TVK-t . Ugyanakkor ellátjuk a Zala és Veszpré m
megyei betegek egy részét is, mert nincs hova menniük . De ez vonatkozik a gyermek-
onkohaematológiára is, pécsi szint ű csillagos HBCS-ékkel szemben a Vas megyei betegekr e
kaptunk csak TVK-t, ugyanakkor a szomszédos megyék betegeit is ellátjuk . Idegsebészetünk
szintén megyei szintre van kárhoztatva a betegutakkal és a TVK-val, de a Zala megye i
betegek nem Győrbe, hanem Szombathelyre kerülnek . A szomszédos megyei kórházaknak
néhány szájsebészeti ágyuk van, a Markusovszky Kórház 2007 . április 1-jén 15 ágyat kapott .
Az ágyszámból ítélve nyílván az volt a szándék, hogy az osztály regionális feladatokat lásson
el, mint ahogy tette közel 60 éven keresztül, viszont a betegutak csak Vas megyér ő l szólnak, a
TVK csak a Vas megyei betegek ellátására elég .

Nem sajnáljuk Győrtő l a póluspályázaton elnyert pénzt. Azt kifogásoljuk, hogy ezt a
Nyugat-dunántúli régióra hivatkozva kapta, holott – csak meg kell nézni Magyarorszá g
térképét – Győr valójában már nem is nyugat-dunántúli város, vonzáskörzete els ősorban
Veszprém megye északi területére és Komárom-Esztergom megyére terjed ki . Tehát a
Győrnek adott pénz nem a Nyugat-Dunántúli régiót gazdagítja . Mondhatnám, az igazi
értelemben vett Nyugat-Dunántúl lakossága nem kapott egy fillért sem a póluskórház i
pályázatból . Pécs és Kaposvár után mintegy 280 km hosszan semmi, aztán jön Gy őr. Nem
furcsa egy kicsit sem Dél-Dunántúl túlreprezentáltsága?

Csak ígérik már kb . egy éve, hogy hogyan jelennek meg sorban a pályázatok, de a valóságban
a mai napig semmi sem történt .

Tisztelt Miniszter Úr !

Lesz-e további EU-s pályázati lehetőség, amelyből a Markusovszky Kórház is részesülhet?

Szombathely, 2009 . február 25 .

Várom megtisztel ő válaszát .

Üdvözlettel :

Kovács Ferenc
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség
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